
 

 

Liberaal Tynaarlo NU 

Partijprogramma 
in eenvoudige taal 
samen wonen, samen leven, samen werken 

Versie 1.4 | Definitief 
19-02-2026 
 



 

 
 

Inhoud 
1. Hoe lees je dit programma?..................................................................... 2 

2. Wat betekent 'liberaal' voor ons?........................................................... 2 

3. Waar we voor staan................................................................................... 2 

4. Waar we voor gaan.....................................................................................2 

4.1 Samen wonen....................................................................................... 2 

4.2 Samen leven.......................................................................................... 3 

4.3 Samen werken...................................................................................... 3 

5. Wat betekent dit voor Tynaarlo?.............................................................3 

5.1 Wonen: passend bij het dorp.............................................................. 3 

5.2 Bereikbaarheid en verkeersveiligheid.................................................4 

5.3 Voorzieningen en centra......................................................................4 

5.4 Economie, recreatie en toerisme........................................................ 4 

6. Zo zorgen we dat het werkt..................................................................... 4 

6.1 Meedoen en zelf verantwoordelijk zijn...............................................4 

6.2 Duidelijke taal en contact.................................................................... 4 

6.3 Dingen makkelijker maken.................................................................. 5 

6.4 Een betrouwbaar bestuur....................................................................5 

7. Overzicht van onze plannen..................................................................... 6 
 

1 
 



 

 
1. Hoe lees je dit programma? 
Liberaal Tynaarlo NU wil samenwerken, duidelijk zijn en vertrouwen geven. Dit 
programma is kort en helder. We verdelen onze plannen in drie delen: 

1.​ Samen wonen 
2.​ Samen leven 
3.​ Samen werken 

Wij doen wat werkt, dicht bij huis. Inwoners weten zelf het beste wat hun 
dorp nodig heeft. De gemeente moet mensen de ruimte geven om zelf 
plannen te maken. 

 

2. Wat betekent 'liberaal' voor ons? 
Liberaal zijn betekent voor ons: vrijheid, gelijke kansen en vertrouwen. 
Iedereen mag zelf kiezen hoe hij woont, werkt of een bedrijf voert. De 
gemeente helpt als dat echt nodig is, maar laat mensen vooral zelf doen wat 
ze kunnen. 

 

3. Waar we voor staan 
Wij geloven in vrijheid en eigen verantwoordelijkheid. We willen sterke dorpen 
en een gemeente die haar geld verstandig uitgeeft. Geen ingewikkelde 
plannen, maar praktische oplossingen die passen bij Tynaarlo. 

4. Waar we voor gaan 
Geen loze beloften. Wel duidelijke keuzes en verantwoordelijkheid. Dit is waar 
wij ons voor inzetten. 

4.1 Samen wonen 
Er zijn meer huizen nodig voor starters, gezinnen, jongeren en ouderen. We 
willen sneller bouwen door minder regels te maken. Hierdoor vinden mensen 
eenvoudiger een geschikte woning.  

Onze keuzes 

●​ Sneller en makkelijker bouwen. 
●​ Ruimte voor goede ideeën van inwoners en bouwbedrijven. 
●​ Huizen bouwen voor jongeren en senioren. 
●​ Zonnepanelen liever op daken dan op de grond. 
●​ Scholen en (sport)voorzieningen laten meegroeien. 
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4.2 Samen leven 
Sterke dorpen zijn veilig, hebben goede voorzieningen en plekken waar 
mensen elkaar ontmoeten. We investeren alleen waar dat echt nodig is 

Een fijn dorp is veilig en heeft goede plekken om elkaar te ontmoeten. 

●​ Veiligheid: We zorgen voor goede verlichting en veilige routes voor 
iedereen. Geweld accepteren wij niet. We willen dat een groep inwoners 
meedenkt over hoe we de straat veiliger kunnen maken. 

●​ Verkeer: Wegen moeten veilig zijn voor fietsers, kinderen en ouderen. 
De auto blijft belangrijk voor onze dorpen. 

●​ Sport en cultuur: Dorpshuizen en sportclubs zijn het hart van het dorp. 
Deze plekken moeten betaalbaar blijven. 

●​ Asiel en opvang: We kiezen voor kleine opvanglocaties die passen bij 
de dorpen. Wie zich niet aan de regels houdt, is niet welkom. 

●​ Natuur en duurzaamheid: We beschermen de natuur. We helpen 
mensen (eerst) met het isoleren van hun huis om energie te besparen 

4.3 Samen werken 
Ondernemers hebben ruimte nodig om te werken. De gemeente moet hen 
niet hinderen met te veel regels. De gemeente helpt waar dat kan en stuurt bij 
waar dat moet, altijd in overleg met inwoners en bedrijven. 

Onze keuzes 

●​ Minder papierwerk en snelle hulp via de computer, tablet of telefoon. 
●​ Toerisme en recreatie helpen onze economie sterker te maken. 

 

5. Wat betekent dit voor Tynaarlo? 
Onze keuzes gelden voor de hele gemeente, maar elk dorp is anders. Daarom 
verschilt de aanpak per plek. We kijken naar wonen, verkeer, voorzieningen en 
economie op een realistische manier, samen met de inwoners. 

5.1 Wonen: passend bij het dorp 
●​ In grotere dorpen bouwen we sneller en gebruiken we plekken die er al 

zijn. We bouwen huizen dicht bij voorzieningen zoals winkels. 
●​ In klein dorpen bouwen we op kleine schaal. Dit doen we samen met de 

dorpsverenigingen en mensen die een plan hebben. 
●​ We bouwen voor jongeren en ouderen, zodat het dorp levendig blijft. 
●​ De regels voor wonen worden eenvoudiger. Er komt meer ruimte voor 

eigen ideeën en samenwerking. 
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5.2 Bereikbaarheid en verkeersveiligheid 

●​ Goede wegen en fietspaden zijn belangrijk. We letten goed op de 
veiligheid van fietsers, voetgangers en automobilisten. 

●​ We pakken gevaarlijke plekken op de weg aan. 
●​ We zoeken naar goede oplossingen voor parkeren en voor het laden en 

lossen van vrachtwagens. 

5.3 Voorzieningen en centra 
●​ Dorpen hebben een gezellig centrum nodig waar mensen elkaar kunnen 

ontmoeten voor sport, cultuur en onderwijs. 
●​ Als er meer inwoners komen, moeten de voorzieningen (zoals scholen 

en sportvelden) meegroeien. 
●​ Plannen moeten betaalbaar blijven en ook echt uitgevoerd kunnen 

worden. 

5.4 Economie, recreatie en toerisme 
●​ Ondernemers krijgen de ruimte die ze nodig hebben. 
●​ Restaurants, cafeetjes en toerisme maken onze dorpen sterker. 
●​ We zorgen voor een goede balans tussen toerisme, prettig wonen en de 

natuur. 

 

6. Zo zorgen we dat het werkt 

De gemeente is er voor de inwoners. Wij willen een gemeente die helpt in 
plaats van in de weg loopt. 

6.1 Meedoen en zelf verantwoordelijk zijn 

●​ Wij luisteren naar de plannen van inwoners. Als u zelf iets wilt 
organiseren of bouwen, krijgt u de ruimte. 

●​ U bent dan ook zelf verantwoordelijk voor het resultaat. De gemeente 
kijkt mee of het plan veilig is en past in de omgeving, maar we gaan niet 
alles vooraf regelen. 

6.2 Duidelijke taal en contact 

●​ De gemeente moet eerlijk en open zijn. We leggen plannen simpel uit 
zodat iedereen het begrijpt. 

●​ Als een plan niet doorgaat, vertellen we duidelijk waarom dat zo is. We 
zoeken dan samen naar wat wél kan. 
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●​ We zorgen voor een goede verbinding tussen de verschillende dorpen 

en het gemeentehuis. 

6.3 Dingen makkelijker maken 

●​ We maken de regels en procedures korter en eenvoudiger. Geen 
onnodige formulieren of lange wachttijden. 

●​ We gebruiken de computer en internet (digitaal) om inwoners sneller te 
helpen. 

●​ We stoppen met 'micromanagement'. Dat betekent dat de gemeente 
zich niet bemoeit met elk klein detail, zoals de kleur van een steen bij 
een kleine verbouwing. 

6.4 Een betrouwbaar bestuur 

●​ Onze bestuurders (zoals wethouders) moeten eerlijk zijn en hun werk 
goed kunnen doen. 

●​ We willen dat nieuwe wethouders vooraf laten zien dat ze geschikt zijn 
voor hun taak. 

●​ We gaan verstandig om met belastinggeld. We geven niet meer uit dan 
er binnenkomt. 
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7. Overzicht van onze plannen 

Thema Wat we gaan doen  Wat dit precies betekent 

Wonen Meer en sneller 
bouwen. 

Minder papierwerk en snellere 
besluiten voor nieuwe huizen. 

Vergunningen Minder regels 
vooraf. 

De gemeente kijkt niet meer 
naar elk klein detail (zoals de 
kleur van een voeg). 

Verkeersveiligheid Veiligheid is het 
belangrijkste. 

Gevaarlijke plekken op de weg 
aanpakken en veilig gedrag 
aanmoedigen. 

Parkeren Goede 
bereikbaarheid. 

Slimme oplossingen voor 
parkeren en het laden van 
vrachtwagens in de dorpen. 

Voorzieningen Clubs en scholen 
groeien mee. 

Als we nieuwe huizen bouwen, 
komen er op tijd sportvelden en 
scholen bij. 

Energie (opwekken) Duurzaam met 
verstand. 

Zonnepanelen willen we liever 
op daken en parkeerplaatsen, 
dan op (landbouw)grond. 

Overvol stroomnet Slim omgaan met 
stroom. 

We onderzoeken of we grote 
batterijen in wijken kunnen 
plaatsen om stroom op te 
slaan. 

Groei in de toekomst Vooruitkijken 
zonder loze 
beloftes. 

We onderzoeken wat er nodig 
is voor de verre toekomst, zoals 
een mogelijk nieuw dorp. 

Bestuur Deskundige 
wethouders. 

We willen dat wethouders 
vooraf laten zien dat ze echt 
geschikt zijn voor hun baan. 

Verbinding dorpen De gemeente als 
één geheel. 

Veilige en logische routes 
(fietspaden en wegen) tussen 
de verschillende dorpen. 
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Veiligheid op straat Iedereen moet 

zich veilig voelen. 
Goede verlichting en veilige 
routes, met extra aandacht 
voor de veiligheid van inwoners. 

Asiel en opvang Klein en 
beheersbaar. 

Kleine opvanglocaties die 
passen bij het dorp. We hebben 
strenge regels voor wie 
overlast geeft. 

Meedenken over 
veiligheid 

Ervaring van 
inwoners 
gebruiken. 

We maken een groep van 
vrouwelijke inwoners die 
meedenkt over de inrichting 
van onze straten. 

Energie besparen Eerst isoleren, dan 
pas opwekken. 

We helpen inwoners eerst met 
het isoleren van hun huis 
voordat we naar grote 
energieplannen kijken. 

Hulp van de 
gemeente 

Makkelijk en 
digitaal. 

Contact met de gemeente 
moet eenvoudig via de 
computer kunnen. 
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